

(French version follows/ La version française suit)

Dear Accredited NGO,

The members of the Working Group on ICH, Climate Change and the Environment are pleased to present and **invite you to vote online** for the **Kasane Declaration on the Safeguarding, Promotion and Mobilization of Intangible Cultural in the face of Climate Change and Biodiversity Loss.**

The Working Group was formed after the ICH NGO Forum symposium organized at 17COM in Rabat, Morocco, in December 2022, and it has prepared this Declaration as part of its mission.

The Working Group is made up of 14 members from all regions of the world. It has worked intensively on the Declaration since September of 2023, organizing more than a dozen online meetings.

It has also consulted the ANGO's and legal experts. Two blast emails were sent to all ANGOs to solicit comments, additions and modifications. Furthermore, it posted the Declaration on the ICH NGO Forum website and on the ICH Net website, and invited all ANGOs to an online meeting on November 27th. The reaction has been enthusiastic and positive. The more than 20 ANGOs that have responded so far have found the text of the Declaration timely and comprehensive. Their suggested edits have been integrated into the final version of the text accordingly.

We strongly encourage you to vote in favor of this Declaration aimed at dealing with one of the major challenges of the 21st century.

AV for Declaration

https://drive.google.com/file/d/1vctFGA6DC2UbmjS6s_0LBbIE6WKid2XD/view?usp=share_link

Text of Declaration (English) as of 29NOV23:

https://docs.google.com/document/d/1zC0v5L-3pFh_Cssvqmq82YBHTqWmu8KC/edit?usp=share_link&oid=102868666618972006839&rtpof=true&sd=true

Text of Declaration (French) as of 29NOV23

https://docs.google.com/document/d/1Q4hi3EXYde7rbinOQbxqsSi09uGJvizR/edit?usp=share_link&oid=102868666618972006839&rtpof=true&sd=true

Chère ONG accréditée,

Les membres du Groupe de travail sur le PCI, le changement climatique et l'environnement sont heureux de vous présenter et **de vous inviter à voter en ligne** pour la **Déclaration de Kasane sur la sauvegarde, la promotion et la mobilisation du patrimoine culturel immatériel face au changement climatique et à la perte de biodiversité.**

Notre groupe de travail a été formé après le symposium du Forum des ONG du PCI organisé lors de la 17COM à Rabat, au Maroc, en décembre 2022, et il a préparé cette Déclaration dans le cadre de sa mission.

Le groupe de travail est composé de 14 membres de toutes les régions du monde. Il travaille intensivement sur la Déclaration depuis septembre 2023, organisant plus d'une douzaine de réunions en ligne. Il a également consulté les ANGO et des experts juridiques. Deux courriels ont été envoyés à toutes les ONG accréditées pour solliciter des commentaires, des ajouts et des modifications. En outre, il a publié la Déclaration sur le site Web du Forum des ONG du PCI et sur le site Web d'ICH Net, et a invité toutes les ONG accréditées à une réunion en ligne le 27 novembre. La réaction a été très enthousiaste et favorable. Les plus de 20 ONG accréditées qui ont répondu jusqu'à présent ont trouvé le texte de la Déclaration très pertinent et complet. Les modifications suggérées ont été intégrées en conséquence dans la version finale du texte.

Nous vous encourageons vivement à voter en faveur de cette Déclaration visant à relever l'un des défis majeurs du 21e siècle.

AV pour Declaration

https://drive.google.com/file/d/1vctFGA6DC2UbmjS6s_0LBbIE6WKid2XD/view?usp=share_link

Texte de la Déclaration en anglais 29NOV23:

https://docs.google.com/document/d/1zC0v5L-3pFh_Cssvqm82YBHTqWmu8KC/edit?usp=share_link&oid=102868666618972006839&rtpof=true&sd=true

Texte la Déclaration en français du 29NOV23

https://docs.google.com/document/d/1Q4hi3EXYde7rbinOQbxqsSi09uGJvizR/edit?usp=share_link&oid=102868666618972006839&rtpof=true&sd=true

Lubna Marium

Shadhona - Center for Advancement of Southasian Culture, BANGLADESH

Chantal Bisschop

Centrum Agrarische Geschiedenis/ Centre for Agrarian History, CAG, BELGIUM

Hazim Osmanović

Društvo za digitalizaciju tradicijske kulturne baštine/The Society for Digitization of Traditional Cultural Heritage, **BOSNIA AND HERZEGOVINA**

Laurier Turgeon

L'Association canadienne d'ethnologie et de folklore/ The Folklore Studies Association of Canada, CANADA

Giovanny Arteaga

Fundación Mundo Espiral, COLOMBIA

Jingying Wang

School of Architecture, The Chinese University of Hong Kong, CHINA

Ananya Bhattacharya and Madhura Dutta

Contact Base, INDIA

Sekou Berte

Agence du patrimoine culturel du Mali, MALI

Mohamed Med Lemine

Association mauritanienne pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel, AMS-PCI, MAURITANIE

Liliane de Geus

Fundashon Historiko Kultural Boneriano FUHIKUBO, CARIBBEAN NETHERLANDS

Jet Bakels

Kenniscentrum Immaterieel Erfgoed Nederland/The Dutch Centre for Intangible Cultural Heritage, NETHERLANDS

Irina Ruiz Figueroa

Fundación Indicri, PANAMA

Hanhee Hahm

The Center for Intangible Culture Studies, CICS, REPUBLIC OF KOREA

Barbra Babweteera

The Cross-Cultural Foundation of Uganda, CCFU, UGANDA